
 

 

 

 

 

Klasa: 030-02/19-10/167  

Ur.br.: 311-07-02-19-02  

Zagreb, 29. listopada 2019. 

 

 

Z A P I S N I K 

 

s 2. sjednice Zajednice za društveno odgovorno poslovanje  

održane 25. listopada 2019. godine 

u Hrvatskoj gospodarskoj komori, Zagreb, Draškovićeva 45. / I kat 

s početkom u 13:30 sati 

 

 

U skladu sa Statutom Hrvatske gospodarske komore i Poslovnikom o radu ZDOP-a, poziv s 

dnevnim redom i materijalima upućen je članicama. Popis prisutnih i rezultati ankete nalaze se 

u Dodatku ovog Zapisnika. Sjednica se odvijala sukladno sljedećem  

 

Dnevnom redu 

 

1. Uvod u sjednicu  

2. Izvješće o provedenim aktivnostima u radu Zajednice i predstavljanje rezultata ankete  

3. Rad Zajednice u 2020. godini 

4. Interaktivna diskusija, gđa Tamara Puhovski – „Izazovi i koristi mjerenja društvenog 

učinka“ 

5. Razno 

 

 

AD 1) 

Predsjednica ZDOP-a Andreja Pavlović, pozdravila je prisutne i zahvalila se prisutnima na 

dolasku. Izložila je razlog okupljanja, a to je dati pregled aktivnosti ZDOP-a od osnivačke 

Skupštine u lipnju 2018. godine na temelju Programa rada 2018./2019. Navela je također 

aktivnosti koje ZDOP namjerava provesti do kraja 2019. godine, kako i središnju aktivnost 

ZDOP-a u prvoj polovici 2020. tijekom predsjedanja Republike Hrvatske Vijećem EU-a, a to 

je konferencija Podržimo održivo_ 2020. koja će biti posvećena komunikaciji i edukaciji za 

održivost i ciljeve održivog razvoja. Također je najavila predavanje Tamare Puhovski o 

društvenom učinku, prvu u nizu tematskih predavanja koje će ZDOP organizirati za članice 

ovisno o njihovim iskazanim interesima i potrebama. 
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Direktorica Sektora za energetiku i zaštitu okoliša Marija Šćulac Domac također je pozdravila 

prisutne, zahvalila svima na dolasku i istaknula da je ZDOP bio izuzetno aktivan. Cilj nam je 

da društveno odgovorno poslovanje i održivi razvoj postanu jedna od strateških odrednica 

Hrvatske gospodarske komore jednako kao digitalna transformacija i internacionalizacija 

poslovanja hrvatskih poduzeća. Spremni smo raditi na tome i očekujemo suradnju sa svim 

članovima Zajednice. 

 

AD 2) 

 

Izvješće o provedenim aktivnostima u radu ZDOP-a od osnivačke skupštine u lipnju 2018. 

godine do listopada 2019. godine, prezentirala je predsjednica ZDOP-a u obliku prezentacije 

Biltena koji je prethodno već poslan članicama. Istaknula je da se ZDOP bavio ciljevima 

održivog razvoja i pokrenuo suradničku platformu HGK_COR AKCLERATOR, što je bila 

temeljna odrednica Programa rada 2018./2019., Indeksom DOP-a te je na inicijativu 

direktorice Sektora osnovan i Upravni odbor Indeks DOP-a čiji je temeljni cilj uključiti tijela 

javne vlasti te pojačati njihovo razumijevanje o društveno odgovornom i održivom poslovanju. 

Prisutne je upoznala da je odlukom Vlade Republike Hrvatske osnovano Nacionalno vijeće 

za održivi razvoj kojim koordinira Ministarstvo vanjskih i europskih poslova. Napomenula je 

da na žalost nije došlo do aktiviranja Nacionalnog vijeća u okviru pripreme prvog 

Dobrovoljnog nacionalnog pregleda u provedbi ciljeva održivog razvoja koji je predstavljen na 

Političkom forumu UN-a na visokoj razini u srpnju 2019. u New Yorku. Istaknula je ulogu 

Sektora za energetiku i zaštitu okoliša i ZDOP-a u pripremi DNP-a, od mobiliziranja 

nadležnih ministarstava za važnost njegove pravovremene i kvalitetne pripreme, do 

partnerske suradnje s Ministarstvom vanjskih i europskih poslova, Ministarstvom regionalnog 

razvoja i fondova EU koje je preuzelo izradu DNP-a i Ministarstvom zaštite okoliša i 

energetike u pripremi DNP-a i organizacije prve konferencije Podržimo održivo_ s ciljem 

organiziranja dijaloga ključnih dionika održivog razvoja 25. ožujka 2019. U svrhu izrade 

poglavlja o doprinosu hrvatskih poduzeća ciljevima održivog razvoja, izradila je upitnik za 

poduzeća (https://www.hgk.hr/primjeri-dobre-prakse-poduzeca-u-ostavrenju-ciljeva-odrzivog-

razvoja-u-republici-hrvatskoj). Odazvalo se 26 poduzeća, a većina primjera i uvodni tekst (u 

skraćenom obliku) uvršteni su u DNP.  

 

Napomenula je da je s ciljem ubrzavanja aktivnosti Vijeća ZDOP-a potaknula osnivanje 

radne skupina te je predstavila sve voditelje i nazive radnih skupina - Suradnja s tijelima 

javnog sektora kojoj je voditeljica Snježana Bahtijari, radna skupina za nefinancijsko 

izvještavanje i ciljeve održivog razvoja kojoj su voditelji Matija Hlebar i Ana – Marija Jurković, 

radna skupina Cilj 11 Održivi gradovi i zajednice kojoj je voditeljica Andreja Barberić i Ksenija 

Pešl, radna skupina za provedbu Indeks DOP-a kojoj je voditeljica Zoja Crnečki te radna 

skupina suradnja s akademskom zajednicom kojoj je voditeljica Angelika Brnada.  

 

Predsjednica Zajednice nadalje je istaknula da je ključna sjednica za aktivnosti ZDOP-a bila 

sjednica Vijeća održana 21. siječnja 2019. godine kad je donijeta odluka o organiziranju 

konferencije Podržimo održivo_ „Ciljevi održivog razvoja - prilika za bolju i održivu 

Hrvatsku“. 

Donijeta je i odluka o pokretanju suradničke platforme HGK COR_ AKCELERATOR u okviru 

koje je i organizirana konferencija. Napomenula je da je nakon sjednice Vijeća potaknut   

dijalog sa novim pomoćnikom tadašnje ministrice vanjskih poslova Burić Pejčinović, Mariom 

Horvatićem, s kojim je organiziran i sastanak krajem siječnja 2019. Na sastanku su u 

https://www.hgk.hr/primjeri-dobre-prakse-poduzeca-u-ostavrenju-ciljeva-odrzivog-razvoja-u-republici-hrvatskoj
https://www.hgk.hr/primjeri-dobre-prakse-poduzeca-u-ostavrenju-ciljeva-odrzivog-razvoja-u-republici-hrvatskoj
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svojstvu predstavnika HGK-a sudjelovale direktorica Sektora Marija Šćulac Domac, 

predsjednica ZDOP-a Andreja Pavlović i glavna tajnica ICC Hrvatska Sunčanice Skupnjak 

Kapić koje su tom prilikom istaknule da HGK i ICC Hrvatska žele biti partner Vladi RH u 

izradi Dobrovoljnog nacionalnog pregleda (DNP) i svojim doprinosom pokazati da  Republika 

Hrvatska ima što za pokazati, odnosno da hrvatska poslovna zajednica već doprinosi 

ciljevima održivog razvoja na različite načine. Slijedom zaključaka sa sastanka s Mariom 

Horvatićem, direktorica Sektora i predsjednica ZDOP-a potaknule su sastanak s 

pomoćnicom ministra Anom Odak kako bi razmotrile mogućnost da MRRFEU, koje je 

provedbeno tijelo za izradu Strategije 2030., preuzme i izradu DNP-a, s obzirom da su ciljevi 

održivog razvoja sastavni dio Programa održivog razvoja do 2030. Slijedom zaključaka sa 

sastanaka pomoćnica je razgovarala s ministricom i MRRFEU je preuzeo izradu DNP-a.  

 

HGK je organizirao konferencija Podržimo održivo_ jer je sastavni dio izrade svakog DNP-a 

dijalog. Osim multidioničkog i multisektorskog dijaloga cilj je bio utvrditi, na temelju ankete 

provedene tijekom konferencije, prioritetne ciljeve održivog razvoja za Republiku Hrvatsku. 

Prisutne je zamolila za dodatni angažman u prikupljanju primjera dobre prakse u provođenju 

ciljeva održivog razvoja jer ZDOP priprema priručnik koji poduzećima treba omogućiti bolje 

razumijevanje ciljeva održivog razvoja i načina njihove provedbe. Nastavila je da u priručniku 

za svih 17 ciljeva održivog razvoja želimo dati primjer dobre prakse članica ZDOP-a ili bilo 

kojeg drugog hrvatskog poduzeća te je pozvala sve prisutne da dostave primjere za sljedeće 

ciljeve: COR 5 – Rodna ravnopravnost, COR 9 – Industrija, inovacije, infrastruktura, COR 10 

– Smanjenje nejednakosti, COR 14 – Očuvanje vodenog svijeta, COR 15 – Očuvanje života 

na kopnu.  

 

Potom je riječ predala svojoj zamjenici Angeliki Brnadi da kratko prezentira aktivnosti radne 

skupine Suradnja s akademskom zajednicom. Ona je prisutne izvijestila o provedenim 

aktivnostima i razgovorima s predstavnicima akademske zajednice u kojima se pokazalo da 

su zainteresirani za studijska putovanja, stručne prakse te za izradu studija slučaja. Također 

je istaknula da jedan od boljih prijedloga studenskih organizacija bio uspostavljanje 

studentskih hubova, koji bi osim s ciljem izgradnje svijesti o važnosti i upoznavanja s 

ciljevima održivog razvoja djelovali i kako mjesta razmjene različitih znanja, a ujedno bi bili 

prilika poduzećima da predstave svoje poslovanje.  

 

Na kraju je predstavila rezultate ankete o motivima poduzeća za uključivanje u rad ZDOP-a,  

opsegu sudjelovanja u aktivnostima ZDOP-a, tematskim područjima koja ih interesiraju i 

razinom zadovoljstva radom ZDOP-a. Rezultati ankete su pokazali da su članice ZDOP-a 

vrlo zadovoljne radom ZDOP-a.  

 

Zaključak:  

Predsjednica ZDOP-a zaključno je još jednom pozvala sve članice da ispune upitnik 

https://www.hgk.hr/primjeri-dobre-prakse-poduzeca-u-ostavrenju-ciljeva-odrzivog-razvoja-u-

republici-hrvatskoj i tako svojim primjerom doprinesu kvaliteti priručnika za provedbu ciljeva 

održivog razvoja. Još je jednom istaknula ciljeve za koje su potrebni primjeri: COR 5 – Rodna 

ravnopravnost, COR 9 – Industrija, inovacije, infrastruktura, COR 10 – Smanjenje 

nejednakosti, COR 14 – Očuvanje vodenog svijeta, COR 15 – Očuvanje života na kopnu.  

Pozvala je članice da se aktivno uključe u rad ZDOP-a, te da ukoliko imaju potrebu da se 

organizira skup na neku temu za koju smatraju da je relevantno da je čuju i druge članice da 

se slobodno jave i da im se ZDOP stavlja na raspolaganje vezano za organizaciju događaja. 

https://www.hgk.hr/primjeri-dobre-prakse-poduzeca-u-ostavrenju-ciljeva-odrzivog-razvoja-u-republici-hrvatskoj
https://www.hgk.hr/primjeri-dobre-prakse-poduzeca-u-ostavrenju-ciljeva-odrzivog-razvoja-u-republici-hrvatskoj
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Također je pozvala sve prisutne da se jave Angeliki Brnadi ukoliko su zainteresirani za 

suradnju s akademskom zajednicom.   

 

 

AD 3) 

 

Predsjednica ZDOP-a je predstavila drugu konferenciju Podržimo održivo_. Istaknula je da 

će se konferencija održati u kontekstu presjedanja Republike Hrvatske Vijećem EU-a i to 23. 

ožujka 2020. godine u Muzičkoj akademiji te je pozvala sve prisutne da sudjeluju. Pozvala je, 

također, sve prisutne da se uključe u organizaciju konferencije u svojstvu partnera 

(sponzora) te je istaknula da je cilj konferencije upoznati sudionike s najvažnijim trendovima i 

izazovima u postizanju ciljeva održivog razvoja te da je središnja tema konferencije 

komunikacija i edukacija za postizanje održivosti i ciljeva održivog razvoja. Zatim je najavila 

je predavanje Tamare Puhovski.  

 

AD 4)  

 

Nova članica ZDOP-a Tamara Puhovski iz tvrtke Propuh j.d.o.o. održala je prezentaciju 

„Izazovi i koristi mjerenja društvenog učinka i utjecaja“ uz živu interaktivnu diskusiju sa 

sudionicima. Prezentaciju je dostupna na sljedećoj adresi: 

https://prezi.com/gg5iwxsmfjo3/social-impact/?utm_campaign=share&utm_medium=copy 

 

 

Dodatak 1 Popis prisutnih  

Dodatak 2 Rezultati ankete o zadovoljstvu članica aktivnostima ZDOP-a 

https://prezi.com/gg5iwxsmfjo3/social-impact/?utm_campaign=share&utm_medium=copy


 

5 
 

 



 

6 
 

 



 

7 
 

 
 

Zapisnik sastavile:  

Josipa Martulaš  

Iva Soža 

 

Zapisnik pregledala i odobrila:  

v.r. Andreja Pavlović 


